

IOTC CIRCULAR 2016-077 / CIRCULAIRE CTOI 2016-077

Dear Sir/Madam,

SUBJECT: DETERMINATION OF CATCH LIMITS FOR YELLOWFIN TUNA UNDER RESOLUTION 16/01

Under Resolution 16/01, CPC's have agreed to observe catch limits for yellowfin tuna starting in 2017, to address concerns about the status of the stock. The catch limits to be observed are based on the catches that took place in 2014, and they depend of the fisheries involved, as described in the Resolution itself.

First, it is important to note that Paragraph 1 indicates that the Resolution shall apply to all fishing vessels targeting tuna and tuna like species in the Indian Ocean of 24 meters overall length and over, and those under 24 meters if they fish outside the EEZ of their flag State.

It will therefore be necessary for CPC's to first identify which fleets contain vessels that fall under the condition above. If a fishing fleet includes vessels of both categories, the 2014 catches need to be reported separately by category. These catches are the ones used to determine the catch limits according to the following rules:

Gear	If 2014 applicable catches are above...	Reduction
Purse seine	5000 mt	15%
Longline	5000 mt	10%
Gillnet	2000 mt	10%
Other gears	5000 mt	5%

I would like to invite all CPCs with fleets that might require a separate 2014 catch report to submit, at their earlier convenience, the information requested so that it can be used to complete the table of catch limits to apply for each gear and each CPC.

Please do not hesitate to contact the Secretariat, if you encounter any difficulty with the supply of these data and require assistance with the estimation of the catch data by category.

Distribution / Destinataires

IOTC Contracting Parties/ Parties contractantes de la CTOI: Australia/Australie, Belize, China/Chine, Comoros/Comores, Eritrea/Erythrée, European Union/Union européenne, France (Territories/DOM-TOM), Guinea/Guinée, India/Inde, Indonesia/Indonésie, Iran (Islamic Rep of/Rép. islamique d'), Japan/Japon, Kenya, Rep. of Korea/Rép. de Corée, Madagascar, Malaysia/Malaisie, Maldives, Mauritius/Ile Maurice, Mozambique, Oman, Pakistan, Philippines, Seychelles, Sierra Leone, Somalia/Somalie, South Africa/Afrique du Sud, Sri Lanka, Sudan/Soudan, United Rep. of Tanzania/Rép.-Unie de Tanzanie, Thailand/Thaïlande, United Kingdom (OT)/Royaume-Uni(TOM), Yemen/Yémen.

Chairperson IOTC / Président de la CTOI

Cooperating Non-Contracting Parties/ Parties coopérantes non-contractantes: Bangladesh, Djibouti, Liberia, Senegal/Sénégal.

Intergovernmental organisations & Non-governmental organisations / Organisations intergouvernementales et non-gouvernementales

Copy to/ Copie à : FAO

This message has been transmitted by email only / Ce message a été transmis par courriel uniquement

Madame/Monsieur,

OBJET: DEFINITION DES LIMITES DE CAPTURES D'ALBACORE DANS LE CADRE DE LA RESOLUTION 16/01

Dans le cadre de la Résolution 16/01, les CPC ont accepté de respecter une limite des captures d'albacore dès 2017, afin de répondre aux inquiétudes sur le statut du stock. Les limites de captures devant être observées sont basées sur les captures de 2014, et dépendent des pêcheries impliquées, comme décrit dans la Résolution.

Tout d'abord, il est important de noter que le premier paragraphe indique que la Résolution s'applique à tous les navires ciblant les thons et espèces apparentées dans l'Océan Indien de 24m et plus, ou de moins de 24m pêchant hors de la ZEE de leur État de pavillon.

Il sera donc nécessaire pour les CPC d'identifier quelles flottilles incluent des navires qui vérifient la condition ci-dessus. Si une flottille inclue des navires des deux catégories, les captures de 2014 devront être déclarées séparément pour chaque catégorie. Ces captures sont celles qui seront utilisées pour déterminer les limites de captures selon les règles suivantes :

Engin	Si les captures valables de 2014 sont au dessus de ...	Réduction
Seine	5000 mt	15%
Palangre	5000 mt	10%
Fillet maillant	2000 mt	10%
Autres engins	5000 mt	5%

Je souhaiterai donc inviter toutes les CPC qui auraient besoins de déclarations séparées de leurs captures d'albacores pour 2014, de soumettre, dans les meilleurs délais, les informations demandées afin de finaliser le tableau des limites de captures par engin et par CPC.

N'hésitez pas à contacter le Secrétariat si vous avez des difficultés à fournir ces données, ou besoins d'assistance pour estimer les captures des différentes catégories.

Yours sincerely / Cordialement



Mr Alejandro Anganuzzi
Executive Secretary (a. i.) / Secrétaire exécutif (a. i.)

Attachments / Pièces jointes:

- Nil/ Aucune